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PROTOKÓŁ Nr LVII.2023 

sesji Rady Gminy Złotów 

z dnia 27 kwietnia 2023 r. 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 900 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Złotowie. 
 

         Otwarcia LVII sesji Rady Gminy Złotów dokonał Przewodniczący Rady – Sławomir 

Czyżyk stwierdzając, że w obradach uczestniczy 15 radnych, na ustawowy skład 15 radnych, 

co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować uchwały. 

- lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk powitał radnych i zaproszonych gości: 

 

Piotra Lacha – Wójta Gminy 

              - lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

Ad. 2    

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo wraz z niezbędnymi materiałami 

otrzymaliście Państwo proponowany porządek obrad.  

 

Porządek obrad otrzymali radni w materiałach na sesję wraz z zarządzeniem o zwołaniu sesji.  

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 

5. Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy  

6. Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Złotów za rok 2022 

7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Złotowie za 

rok 2022 

8. Sprawozdanie finansowe i z działalności Zarządu Zakładu Wodociągów i Kanalizacji 

Gminy Złotów Sp. z o.o.  

9. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Złotów za rok 2022   

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

budżetowej na 2023 rok 
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2023 

– 2029 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości gruntowej dz. nr 639/2, 639/3, 639/4, 639/5, 639/6, 639/7 w obrębie 

Święta, stanowiącej własność Gminy Złotów  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości lokalowych  

w obrębie Nowa Święta stanowiącej własność Gminy Złotów    

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad udzielania stypendiów dla 

uzdolnionych uczniów szkół znajdujących się na terenie Gminy Złotów 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Złotów w roku 2023”   

16. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Studium 

Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Złotów 

17. Informacja Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Złotowie o realizacji dodatków 

mieszkaniowych i zryczałtowanych dodatków energetycznych za rok 2022 

18. Interpelacje i zapytania radnych  

19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  

20. Wolne wnioski i informacje 

21. Zamknięcie obrad 

 

Sławomir Czyżyk – zapytał, czy ktoś z Państwa chciałby wnieść jakieś zmiany do porządku 

obrad? Proszę o zgłaszanie. Nie widzę, skoro nie ma żadnych zmian do porządku obrad, 

poddaję porządek pod głosowanie. Proszę bardzo kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? 

Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

 

- nikt nie wniósł zmian  

- porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 
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Ad. 3  

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, jak wszystkim wiadomo protokół został sporządzony zgodnie  

z przebiegiem obrad, był wyłożony do wglądu w Biurze do Spraw Obsługi Rady. Mam  

w związku z tym zapytanie, czy zachodzi konieczność odczytywania tegoż protokołu? Skoro 

nie Drodzy Państwo, poddaję punkt pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub 

się wstrzymuje? Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Dziękuję, zamykam 

głosowanie stwierdzam, iż głosowaniu brało udział piętnastu radnych. Wszyscy radni byli za 

przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Radni uwag nie wnieśli – protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

 

Ad. 4  

 

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Sprawozdanie Drodzy Państwo otrzymaliście. Każdy się  

z tym sprawozdaniem zapoznał. Proszę bardzo w formie pytań, jeżeli są jakieś niejasności co 

do sprawozdania do Pana Wójta? Tutaj, proszę bardzo, otwieram dyskusję. Nie widzę. 

Dziękuję bardzo. W takim razie zamykam punkt czwarty, przechodzimy do punktu piątego. 

Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy. Informacja także w posiadaniu 

Państwa jest taka, że otrzymaliście wraz z materiałami na dzisiejszą sesję. Czy są pytania? 

 

Pytań nie było, radni uwag nie wnieśli – sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

 

 

Ad. 5 

 

Informację o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy podjętych na poprzedniej sesji 

otrzymali radni w materiałach na sesję wraz z zarządzeniem o zwołaniu sesji. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, czy są jakieś pytania do Informacji? 

 

Pytań nie było, radni uwag nie wnieśli – informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Ad. 6 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej Gminy 

Złotów za rok 2022. Proszę bardzo, otwieram dyskusję. Sprawozdanie przed Państwem. 

Chciałbym tylko poinformować, że w poniedziałek odbyło się wspólne robocze posiedzenie 

stałych Komisji Rady. Wszystkie dostępne materiały na dzisiejszą sesję były szczegółowo 

omawiane na tejże komisji. Czy są pytania? 

 

Pytań nie było, radni uwag nie wnieśli.  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, sobie Drodzy Państwo to sprawozdanie przegłosować. 

Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? Proszę o naciśnięcie odpowiedniego 

przycisku. Dziękuję bardzo, w głosowaniu brało udział piętnastu radnych. Wszyscy radni byli 

za przyjęciem przedłożonego sprawozdania. 

  

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad. 7  

Sławomir Czyżyk – powiedział, Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Złotowie za rok 2022. Otwieram dyskusję, proszę bardzo. Czy są jeszcze 

pytania? W międzyczasie od posiedzenia komisji do dnia dzisiejszego może coś się tam 

ujawniło? Skoro nie ma, Drodzy Państwo również to sprawozdanie poddaję pod głosowanie. 

Proszę bardzo. Kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? Proszę o naciśnięcie odpowiedniego 

przycisku. 

 

Pytań nie było, radni uwag nie wnieśli – Sprawozdanie zostało przyjęte 14 głosami za 

przyjęciem Sprawozdania, 1 głos wstrzymujący się – radna Ewa Mreła. Sprawozdanie  

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad. 8 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Sprawozdanie finansowe z działalności Zarządu Zakładu 

Wodociągów i Kanalizacji Gminy Złotów sp. z o.o. Proszę bardzo, otwieram dyskusję.  

Nie ma chętnych. Skoro nie ma chętnych. Drodzy Państwo, poddaję sprawozdanie pod 

głosowanie. Proszę bardzo kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? Proszę o naciśnięcie 

odpowiedniego przycisku. Tak jest. Dziękuję. Zamykam głosowanie, stwierdzam,  

iż w głosowaniu brało udział piętnastu radnych. Wszyscy radni byli za przyjęciem 

przedłożonego sprawozdania. 
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Pytań nie było, radni uwag nie wnieśli – Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie  

i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad. 9 

Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Złotów za rok 2022   

Sławomir Czyżyk – powiedział, Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Złotów za 

rok 2022. Proszę bardzo oddaję głos Pani Przewodniczącej Komisji o przedłożenie 

sprawozdania. 

Ewa Mreła – powiedziała, Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Złotów za rok 

2022. Komisja Rewizyjna Rady Gminy Złotów działała na podstawie planu pracy Komisji 

Rewizyjnej na 2022 rok, który został zatwierdzony przez Radę Gminy Złotów. Komisja 

Rewizyjna w 2022 roku odbyła cztery posiedzenia: 18 lutego, 28 marca, 28 kwietnia oraz 

28 listopada 2022 roku. Kontrolowaliśmy przebudowę dróg, drogi w miejscowości Rudna, 

budowę chodnika miejscowości Bługowo, przebudowę drogi gminnej dojazdowej do 

zakładów przemysłowych w miejscowości Klukowo oraz budowę pomostu w miejscowości 

Sławianowo, Program Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi i tutaj komisja nie 

stwierdziła żadnych uchybień. 28 kwietnia 2022 roku Komisja wydawała opinię pozy opinię  

o wykonaniu Budżetu Gminy za rok 2021 oraz zwróciła się do z wnioskiem do Rady Gminy 

Złotów o udzielenie Wójtowi Gminy Złotów absolutorium za rok 2021. 28 listopada 2022 

roku Komisja wydała pozytywną opinię o przedłożonym przez Wójta Gminy Złotów 

projekcie Budżetu Gminy Złotów na rok 2023. Dziękuję. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej. Czy są pytania do 

Pani? Szefowej Komisji Rewizyjnej? 

 

Pytań nie było.  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, pozwolę sobie przegłosować to sprawozdanie. Proszę 

bardzo kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? Dziękuję, zamykam głosowanie. Stwierdzam, 

iż w głosowaniu brało udział piętnastu radnych. Wszyscy radni byli za przyjęciem 

przedłożonego sprawozdania. 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Ad. 10  

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2023 rok 

otrzymali radni w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt 

uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, że otrzymaliśmy autopoprawki. 

Otwieram dyskusję. Nie ma dyskusji. Poddał pod głosowanie autopoprawki. Zapytał, kto jest 

za, przeciw lub się wstrzymuje odnośnie wprowadzenia autopoprawek do projektu uchwały  

w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2023 rok.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   
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15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2023 rok 

otrzymali radni w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt 

uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

- dyskusji i pytań nie było 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2023 rok i poddał pod głosowanie, w którym 

wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   
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12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVII.546.2023 

Uchwała Nr LVII.546.2023 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 

2023 rok stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2023 – 2029 otrzymali radni  

w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był 

omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, że otrzymaliśmy autopoprawki, 

poddał pod głosowanie autopoprawki. Zapytał, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje 

odnośnie wprowadzenia autopoprawek do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 

do uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 

2023 – 2029. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   



9 

 

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Złotów na lata 2023 – 2029 z uwzględnieniem wcześniej przyjętych autopoprawek  

i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   
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4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVII.540.2023 

Uchwała Nr LVII.547.2023 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2023 – 2029 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej  

dz. nr 639/2, 639/3, 639/4, 639/5, 639/6, 639/7 w obrębie Święta, stanowiącej własność 

Gminy Złotów otrzymali radni w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu 

sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji.  
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- dyskusji i pytań nie było 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej dz. nr 639/2, 639/3, 639/4, 639/5, 639/6, 639/7  

w obrębie Święta, stanowiącej własność Gminy Złotów i poddał pod głosowanie, w którym 

wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 



12 

 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVII.548.2023 

Uchwała Nr LVII.548.2023 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

gruntowej dz. nr 639/2, 639/3, 639/4, 639/5, 639/6, 639/7 w obrębie Święta, stanowiącej 

własność Gminy Złotów stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 13 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości lokalowych w obrębie Nowa Święta stanowiącej 

własność Gminy Złotów otrzymali radni w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem | 

o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

- dyskusji i pytań nie było 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu 

nieruchomości lokalowych w obrębie Nowa Święta stanowiącej własność Gminy Złotów  

i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział  

15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   
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8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVII.549.2023 

Uchwała Nr LVII.549.2023 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości lokalowych w obrębie Nowa 

Święta stanowiącej własność Gminy Złotów stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad. 14 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad udzielania stypendiów dla uzdolnionych uczniów 

szkół znajdujących się na terenie Gminy Złotów otrzymali radni w materiałach na sesję 

łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym 

Posiedzeniu Komisji. 

- dyskusji i pytań nie było 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia 

zasad udzielania stypendiów dla uzdolnionych uczniów szkół znajdujących się na terenie 

Gminy Złotów i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 15 radnych – 
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Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVII.550.2023 

Uchwała Nr LVII.550.2023 w sprawie ustalenia zasad udzielania stypendiów dla 

uzdolnionych uczniów szkół znajdujących się na terenie Gminy Złotów stanowi załącznik  

 nr 13 do protokołu. 
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Ad. 15 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Złotów w roku 2023” otrzymali radni  

w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był 

omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

- dyskusji i pytań nie było 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie gminy Złotów w roku 2023” i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział  

15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   
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14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVII.551.2023 

Uchwała Nr LVII.551.2023 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Złotów w roku 2023” 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad. 16 

Projekt uchwały w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Studium Uwarunkowań 

i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Złotów otrzymali radni w materiałach 

na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był omówiony na 

Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

- dyskusji i pytań nie było 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie Studium 

Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Złotów i poddał pod 

głosowanie, w którym wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   
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6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LVII.552.2023 

Uchwała Nr LVII.552.2023 w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Studium 

Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Złotów stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad. 17 

Informacja Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Złotowie o realizacji dodatków 

mieszkaniowych i zryczałtowanych dodatków energetycznych za rok 2022 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Otwieram dyskusję, są pytania? Nie ma pytań. Skoro nie ma 

pytań Drodzy Państwo, zamykam punkt siedemnasty. 
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Ad. 18 

Interpelacje i zapytania radnych.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę bardzo, czy ktoś z radnych chciałby złożyć interpelację 

w formie pisemnej, zapytanie?  

- brak interpelacji i zapytań 

 

Ad. 19 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, w związku z tym, iż nie było żadnej interpelacji i zapytania 

radnych. Informuję również, że na poprzedniej sesji również nie było, w związku z tym punkt 

zamykam. 

 

Ad. 20 

Wolne wnioski i informacje.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo otrzymaliście też przed sesją taki wniosek  

z naszego ZWiKU Zakładu Wodociągów dotyczący taryf za wodę i za ścieki. Myślę, że 

oddam głos Panu Wójtowi, żeby przedstawił. Po prostu ZWiK chce tutaj naszej opinii 

dotyczącej dopłaty czy Rada będzie dopłacała do wody i ścieków, przepraszam Gmina będzie 

dopłacała w celu ustalenia taryf, proszę bardzo Panie Wójcie, oddaję głos Panu. 

Piotr Lach – powiedział, tak jest tutaj jakby te punkty się zazębiałyby z wcześniejszym 

sprawozdaniem z działalności spółki. Jak Państwo wiecie w ostatnim czasie trwa dyskusja na 

temat zmiany taryf za wodę i ścieki z uwagi na no drastyczny zmian cen energii. Nie bilansuje 

się działalność podstawowa spółki i wielu spółek na terenie całego kraju. Natomiast od paru 

lat my nie zatwierdzamy taryf za wodę i ścieki. Robią to Wody Polskie i tutaj cały czas jest 

jakby przepychanka. Nie chciałbym tutaj wchodzić w szczegóły dotyczące procesu i dlaczego 

tak się dzieje, niemniej jednak po analizie sprawozdania finansowego widać, że działalność 

podstawowa, czyli sprzedaż wody i ścieków w tej chwili przynosi straty. Doniesienia 

medialne wskazują na to, że prawdopodobnie nastąpi złagodzenie stanowiska Wód Polskich  

i być może te taryfy zostaną przyjęte. Zwraca się uwagę na poprawność formułowania 

wniosków przez spółki wodociągowe. Widziałem parę razy te wnioski i wydaje się, że tutaj 

błędu w tym zakresie nie ma. Niemniej jednak ciągle spółka musi uzupełniać nowe dane. Parę 

dni temu odbyła się Rada Nadzorcza Spółki i w trakcie tej Rady również dotarły, dostało 

pismo z Wód Polskich z prośbą o uzupełnienie wniosku taryfowego, gdzie są bardzo 
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szczegółowe rozbicia, jeżeli chodzi o działalność finansową spółki. No bardzo dużo pracy dla 

księgowej i dla całej załogi tej biurowej. No i jednym z pytań po raz kolejny zadanym jest to, 

czy Gmina planuje dopłaty do wód, do wody i ścieków? Raz wyraziliśmy takie stanowisko, 

że nie. Natomiast Wody Polskie zadały to pytanie po raz kolejny. No i teraz tutaj jakby przed 

nami udzielenie odpowiedzi w tym zakresie. Z naszych tutaj jakby perspektyw, te podwyżki 

nie będą drastyczne, bo akurat tutaj no niewiele nam brakuje do tego, żeby te poziomy 

osiągnąć. Opłacalności działalności podstawowej. Oczywiście jest pytanie, kto zapłaci za te 

straty, które już zostały poniesione? Natomiast no cały czas mamy wrażenie, że przyjęcie 

taryf będzie i tak generowało dalsze problemy, ponieważ przyjęcie taryf na jakiś dłuższy 

okres czasu powinno wymagać pewne założenia perspektywiczne i analizę tego, co się będzie 

działo. Natomiast tutaj jakby no pytania padają tu i teraz. Co w tej chwili się dzieje i jakie, 

jakie są możliwości spółki? Natomiast brakuje tu spojrzenia w przyszłość, no ale jakby tutaj 

nie jesteśmy organem, który jest w stanie cokolwiek zrobić. Oczywiście do Państwa należy 

decyzja. Wydaje się, że w obecnej sytuacji należałoby jeszcze poczekać z takim ruchem jak 

dopłata do, do wody i ścieków. Zobaczymy jaki będzie, jaki, na jakim poziomie będą się 

kształtowały te obciążenia i no stąd jest ten wniosek tutaj skierowany przez spółkę do 

Państwa. Ona ten, ten wniosek wpłynął wczoraj, czy przedwczoraj. Także stąd troszeczkę 

taka wrzutka, że tak powiem, ale korzystamy z tego, że mamy dzisiaj sesję. Dziękuję bardzo. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Wójtowi. Proszę bardzo, otwieram 

dyskusję w tej kwestii, bo tutaj musimy no jak Pan Wójt. Proszę ko radny Bartłomiej Batko. 

Bartłomiej Batko - dostarczanie oczywiście wody do naszych mieszkańców jest zadaniem 

własnym gminy i musimy to robić, to żadna łaska. Natomiast a z drugiej strony z jakim 

prawem mamy jako gmina ponosić straty? Tylko dlatego, że ktoś nam narzucił jakąś kwotę. 

Przecież zakład jest Zakład Wodociągów nasz jest zakładem no działającym na terenie naszej 

gminy, ma swoją specyfikę, ma swoich odbiorców, ma swoje źródła wody, ma swoją sieć. 

Każdy zakład ma inną specyfikę i stąd w wyniku kalkulacji wychodzi jakaś stawka za ten 

metr sześcienny tej wody i czy odprowadzanych ścieków. I tutaj z założenia no przecież 

gmina nie jest spółką, która ma zarabiać, ma się to po prostu bilansować. Tutaj oczywiście 

słuszna uwaga, że zmiany szczególnie w ostatnim czasie dynamiczne cen, no nie są w stanie 

zapewnić takiej sytuacji, żeby jedna stawka przez 10 lat była od właściwą. Na pewno to 

będzie wymagało szybkiej zmiany. Niestety, niestety jesteśmy w tak trudnej sytuacji, że to nie 

od nas zależy. Natomiast siłą rzeczy no te stawki powinny być takie, żeby zapewniły to 

bilansowanie z wyjściem na zero na koniec. I tutaj tak samo jak nie jest naszą winą, żeby 
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płacić za te straty nie z naszej winy, tak samo nie może być naszym obowiązkiem dopłacania 

do tego tylko, dlatego że ktoś nas obarczył, wymusił na nas utrzymanie pewnych kwot a nie 

pozwala nam, żeby Zakład Wodociągów wychodził na zero. Czyli, żeby była sytuacja, 

mówiąc wprost, uczciwa. Tyle zużyłem wody, tyle to kosztowało, tyle zapłaciłem. Nikt na 

tym nie zarabia, nikt nie traci. Wszyscy są, nasz obowiązek dostarczenia wody, byłby 

zrealizowany i wszystko byłoby dobrze, a tak nasi mieszkańcy ze swoich podatków będą 

musieli dopłacać do tego tylko, dlatego że jakiś urząd z góry nam powiedział, że nie możemy 

mieć właściwej stawki. Ja będę głosował za tym, żeby nie pozwolić na dopłaty. Jeszcze tak 

jak myślę, przynajmniej w tym czasie. No sytuacja jest dynamiczna zobaczymy, co będzie. 

Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo koledze radnemu. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa? Proszę bardzo, radny Andrzej Białczyk. 

Andrzej Białczyk – powiedział, ja może chciałbym tylko tyle, co tam zapamiętałem  

z naszych zebrań ze spółki, jak jestem na zebraniu, no to tam usłyszałem i zapamiętałem,  

że wcześniej już to pismo, co było to też nasza spółka przedstawiała do Wód Polskich pisma  

i cały czas odrzucali, ale te gminy, sześć gmin tyle co dobrze pamiętam. Sześć gmin dopłaca  

i tym pozwolili ruch zrobić, w tym, w tej podwyżce tam wody, a ci co te gminy, co nie 

dopłacają, tym nie pozwolili, ale nie chciałbym tutaj opowiadać tam, bo tak nie mam dobrej 

pamięci i nie chciałbym tutaj opowiadać jakiś cyferek, nieprawdy, ja bym zaprosił księgową 

czy Prezesa i niechby oni nam opowiedzieli, o tej sytuacji. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, to znaczy w sprawo, tak jak Pan Wójt wspomniał wcześniej. 

Tam mieliśmy analizowaliśmy sprawozdanie Zakładu Wodociągów i tam jest w takie tabelka 

już nie pamiętam też, na której stronie, że na samej wodzie spółka ma straty a my po prostu 

no jako organ prowadzący tak można powiedzieć tu i założycielski tej spółki no nie po to, ją 

zakładaliśmy, żeby teraz jechała na stratach, żeby ją po prostu teraz ro na najlepszym 

najprostszym rozwiązaniem, rozwiązać tą spółkę. Spółka, wszystkie te nasze sieć 

wodociągowa, cały czas się rozwija, modernizowana jest. Na wysokim standardzie i usługi tej 

spółki, które są tutaj czy, czy pod względem wody, czy wodociągów są i no zobaczymy.  

Ja jestem też całkowicie podzielam zdanie tutaj kolegi radnego Bartka jak i również Wójta,  

że nie po to, żeśmy odchodzili od tych dopłat, żeby teraz do nich wracać a i tak te ceny,  

no u nas tutaj jak patrząc na za wodę i ścieki nie są w porównaniu tam no z innymi aż 

wygórowane takie. No, jeżeli mamy się rozwijać, mamy dalej budować, a gmina się rozwija  
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i budują się nowe domy, mamy się rozwijać, mamy inwestować, mamy przyłącza wody robić, 

no to no niestety z czegoś to się musi brać. Nie jest tak, że za każdym razem ktoś nam tam w 

teczce jakieś pieniądze przyniesie. Nie chcę być złośliwy, że też mówić, że nie zawsze jest 

kampania wyborcza. Dziękuję. 

Tadeusz Brzeziński – zapytał, mogę Panie Przewodniczący? 

Sławomir Czyżyk – odpowiedział, tak Panie kolego! Radny Tadeusz Brzeziński. Proszę ma 

głos. 

Tadeusz Brzeziński – powiedział, dziękuję. To znaczy podzielam tą opinię, bo jakiś czas 

temu wychodziliśmy z dopłat po prostu jako, jako gmina. Jak z jednego kubka wyjmiemy  

z drugiego do drugiego włożymy, to to jakby nie zrobimy, czego innego, żeby tu dołożyć,  

a  to bez sensu nie ma, gdyż tak Bartek powiedział spółka na wodzie czy na ściekach nie robi 

żadnego interesu, tylko chodzi o to, żeby to się zbilansowało i w związku z tym robienie 

znowu dopłat będzie generowało tylko i Wody Polskie nie wiem, nie wiem, nie rozumiem, 

właśnie podejścia Wód Polskich, że zabrano tą możliwość, gdzie to czy ta sieć, tworzenie, 

budowanie i teraz utrzymanie tego jest w gestii gminy, że ingeruje tutaj w to, żeby utrzymać 

właśnie ten, że nie pozwala nawet do tego, że bilans jest wyzerowany. Nie? Że są straty  

z takiego czy innego tytułu i nie pozwala na to, żeby, żeby dajmy na to tą minimalną jakąś tą 

podwyżkę zrobić, więc dlatego ja też podzielam to, żeby bynajmniej na ten moment cały czas 

się upierać przy tym, że to po prostu spółka musi to zbilansować i spółka, jeśli w przy  

w spółce, jeśli to przynosi straty, musi być podwyżka w tym kierunku a nie, że to gmina,  

że będzie dokładać do tego. Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze z Państwa? Koleżanka 

Adriana Opłatek, proszę bardzo.  

Adriana Opłatek – powiedział, Jak najbardziej zgodzę się tutaj przed z wypowiedzią Wójta  

i kolegi Bartka. Troszeczkę mnie zadziwia postępowanie właśnie tej instytucji jak Wody 

Polskie, że teraz spychologia na urzędy, że jak dołożymy, to przyjmą tą stawkę, no nie tędy 

droga. Każdy pokrywa koszty. Energetyka ma swój cennik, nikt nie musiał wyrazić zgody, 

czy podnieśli stawki, czy mogą podnieść, czy nie mogą. Ja rozumiem, że to jest zadanie 

własne gminy, tak dostarczanie wody i tak dalej, ale uwierzcie mi, bo troszeczkę mam też do 

czynienia z tym wnioskiem, jeżeli się składa o Wody Polskie tam, gdzie pracuje mamy 

zdecydowanie niższą stawkę niż tutaj w urzędzie i również nam nie przyjęli. Myślę teraz nie  
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o wodzie, tylko o ściekach. Zdecydowanie niższą. Uwierzcie mi ten proces składania tego 

wniosku jest tak szczegółowy, tak drobiazgowy, że tam ewidentnie wszystko jest czarno na 

białym. Nie wiem, z czym oni mają problem, na pewno nie z tym, że to się nie bilansuje, 

tylko już no nie chcę tutaj prorokować, ale myślę, że to są po prostu nie wiem sprawy 

polityczne, czy pod tym kątem i na tym etapie po prostu zostawię ten temat. Jak koledzy 

mówią odchodziliśmy nie po to, żeby wracać. Tak? Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Dobrze. Dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos? No dziwny twór, no bo kalkulacja jest prosta. Głównym takim 

nośnikiem tych kosztów tego wody i kanalizacji jest prąd. Jest paliwo, jest koszty 

materiałowe. Wszystko wiemy, ile co podrożało i dla mnie to też bardzo dziwne jest no 

kalkulacja jest prosta. Mamy tu wyliczenie. Proszę bardzo, czy jeszcze ktoś z Państwa? Skoro 

nie Drodzy Państwo, pozwolę sobie będziemy musieli przegłosować. Ten temat, żeby po 

prostu no Zakład nasz Wodociągów wiedział, no jak Rada jest ustosunkowana do tego tematu 

i w związku z tym Drodzy Państwo poddaję ten temat pod głosowanie. Kto z Państwa jest za 

wprowadzeniem dopłat do wody i ścieków? Proszę. Będziemy głosować? Tak! No tak tutaj 

mamy jeszcze uruchomione nasze te. Kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? Proszę. Aha 

osobno, kto jest, kto jest, ale nie no możemy od razu. Jak? Od razu, kto jest za, przeciw lub 

się wstrzymuje? Kolory będą.  

Adriana Opłatek – zapytała, ale, czy będziemy dopłacać tak? 

Sławomir Czyżyk – powiedział, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? Głosujemy nad 

wprowadzeniem dopłat do proponowanych stawek dotyczących wody i ścieków. 

Ewa Mreła – zapytała, już możemy?  

Sławomir Czyżyk – odpowiedział, tak. Dobrze, dziękuję. Zamykam głosowanie i teraz 

pozwolę sobie tu spojrzeć. Głosowało piętnaście osób, przy dwóch głosach za (radny Andrzej 

Białczyk, radna Teresa Pawłowska), jednym wstrzymującym (radny Jacek Januszewski)  

i dwunastu przeciwnych. Stwierdzam, iż wniosek został odrzucony, czyli nie wprowadzamy 

takiego, takiej rzeczy, jak dopłaty do wody i ścieków. Dziękuję bardzo. Jesteśmy w wolnych 

wnioskach i informacjach. Proszę bardzo Pan Wójt. Oddaję głos Panu. 

 

Piotr Lach – powiedział, Szanowni Państwo, na Komisjach rozważany był, rozpatrywany był 

wniosek dotyczący montażu dwóch punktów oświetleniowych i padły głosy takie, żeby to 

przeanalizować jeszcze w merytoryczny sposób. Czy jest to uzasadnione. Pracownik, który 



23 

 

zajmuje się oświetleniem, udał się w godzinach wieczornych. Sporządził odpowiednie notatki 

i w ocenie, w ocenie pracownika merytorycznego oba przypadki są uzasadnione. 

Uzasadnione. Mam tutaj jakby opinię tego pracownika, ten, ta wizja lokalna została dokonana 

o godzinie dwudziestej pierwszej i zdaniem pracownika są załączone tutaj też zdjęcia. No jest 

to, są to miejsca, w których no jest deficyt oświetlenia i jest to, są to miejsca, które są 

uczęszczane, także no w ocenie pracownika te wnioski złożone przez mieszkańców były 

uzasadnione. Także nie wiem, czy Państwo pozwolicie na przygotowanie stosownych zmian 

na po, na następną sesję w tym zakresie, żeby już ten temat też zamknąć? 

Sławomir Czyżyk – powiedział, tak jest Panie Wójcie. Myślę, że może się, możemy się zająć 

od razu i żeby już po prostu na następną sesję wprowadzić zmiany do projektu uchwały 

budżetowej w tym celu. Tak? Po co to odwlekać się zajmować i robić znowu autopoprawki, 

nie? Tak jest! Oczywiście. W związku z tym Drodzy Państwo, tutaj temat, który przedstawił 

Pan Wójt dotyczący montażu dwóch lamp w miejscowości Bługowo i to było, gdzie jeszcze?  

I w Świętej, proszę bardzo, to znaczy wstawiam, to pod głosowanie w tym celu, żeby po 

prostu na następną sesję już przygotować zmiany do projektu uchwały budżetowej. Tak? Kto 

jest za, przeciw lub się wstrzymuje? Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Zamykam głosowanie. Stwierdzam, iż w głosowaniu brało udział piętnastu radnych, wszyscy 

radni byli za przyjęciem wniosku. Stwierdzam, iż wniosek został przyjęty jednogłośnie Panie 

Wójcie. Także tam będzie na tą następną sesję właśnie te lampy już i to ogrzewanie w tym  

w Wąsoszu, które też było na komisji przegłosowane. Proszę bardzo Panie Wójcie. 

Piotr Lach – powiedział, kolejny temat, to dzisiaj zakończy się postępowanie w sprawie 

wyłonienia wykonawcy, zadania pod nazwą budowa boiska wielofunkcyjnego z zapleczem  

w miejscowości Stawnica. Ten proces, jakby przygotowania tego przetargu no wydłużał się  

z uwagi na problemy z przekazaniem nieruchomości, na której ma być budowane, to boisko. 

Z informacji, jakie mam jest kilka ofert. Oczywiście, biorąc pod uwagę, że sesja jest 

publiczna, w związku z tym no my i tak nie wiemy, kto składał, a tym bardziej, jakie oferty. 

One dzisiaj będą po godzinie dziesiątej otwarte. Jedynie chciałem zasygnalizować to, że 

mamy jeden dzień na powtórzenie przetargu. Jeżeli się okaże, że te oferty no przekraczają 

nasze możliwości, to prawdopodobnie będziemy ogłaszali nowy przetarg. No i podejmiemy 

stosowne decyzje co do ograniczenia tego zakresu. Natomiast no być może będę prosił gdzieś 

tam jakąś taką no telefoniczną, mailową formą Państwa wyrażenie opinii, bo no może się 

okazać, że będą to jakieś niewielkie braki dotyczące właśnie tego. Może te oferty będą na 

styku i być może będę no zmuszony do tego, żeby zapytać Państwa o zdanie.  
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Czy pozostawiamy oferty i zastanowimy się nad zwiększeniem wartości zadania, czy też 

będziemy od razu zadanie kasowali i ogłaszali to w zakresie takim ograniczonym. No, no 

zbiega się to tak nieszczęśliwie, że akurat do dzisiaj po, jakby po posesji jest to, to otwarcie. 

No być może można było te terminy ustawić inaczej, ale tak akurat tutaj jest z terminarzu to 

wychodziło, w związku z tym będziemy mieli no pewien dylemat, jak postąpić z tym 

zadaniem. I jeszcze kolejna rzecz. Pokazywałem na komisji wątpliwości co do realizacji 

zadania związanego z zaopatrzeniem w wodę ogrodów działkowych w Stawnicy, ale tutaj po 

rozmowie z Panią radną, jeszcze przemyśleniu tego tematu i ze spółką naszą wodociągową. 

No podjęliśmy decyzje o tym, że zostaną wykonane dwie krótsze nitki takie sieciowe. Jedna, 

która blisko sali, która ma za zadanie zapewnienie dostępu dostarczenia wody, do budującego 

się mieszkania, budującego się domu, a druga, która będzie w dolnej części tych ogrodów 

działkowych. Będzie stanowiła sieć, natomiast przyłącza będą realizowane bezpośrednio 

przez zainteresowanych. No będzie to dosyć skomplikowany proces, ale no jest to kompromis 

i tutaj te koszty będą zdecydowanie niższe. Trwa przeliczanie, ale jesteśmy zdeterminowani, 

żeby ten temat zamknąć i krótką nitkę wodociągową na dole tych ogrodów działkowych 

poprowadzić i temat zaopatrzenia tego, tego fragmentu Stawnicy zamknąć. Także to takie 

kompromisowe rozwiązanie, wobec tego pierwotnego projektu. Będzie to finansowane 

oczywiście z środków, które są w posiadaniu spółki naszej, które były transferowane 

wcześniej. Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Wójtowi. Proszę bardzo, czy jeszcze  

z Państwa, ktoś by zabrał głos? Proszę kolega radny Jan Bulawa. 

Jan Bulawa – powiedział, ja mam takie pytanie, jak wiemy, toczy się postępowanie sądowe 

w sprawie tej drogi emulsjonowanej w Kleszczynie. Kiedy odbędzie się następna sprawa? 

Czy jest szansa na to, że będą mieszkańcy mieli tam ułatwiony dojazd, bo w tej chwili ta 

droga jest w krytycznym stanie. Coraz więcej dziur, a z postępowania nic nie wynika, jest 

coraz gorzej. Dziękuję. 

Piotr Lach – powiedział, znaczy nie pamiętam terminu wyznaczonego, on jest dosyć odległy 

kolejnego posiedzenia sądu, bo Pani Mecenas mnie informowała, natomiast no sprawa 

ostatnio, znaczy dzisiaj zabezpieczaliśmy dziesięć tysięcy kosztów, postępowania kosztów 

sądowych dotyczących właśnie tego tej sprawy i no sprawa została. Znaczy skomplikowała 

się z uwagi na rozszerzenie naszego roszczenia, no bo wiadomo, że w zasadzie mówienie  

o szkodach, które powstały właściwie cztery lata temu, ta droga się deprecjonuje w dalszym 
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ciągu i rozszerzyliśmy roszczenie. Było to dosyć trudne, ale w tej chwili tak jak Państwo 

wiecie, sprawa znajduje się w Poznaniu, w sądzie w Poznaniu. Z uwagi właśnie na wysokość 

roszczenia i no, no czekamy na kolejne posiedzenia sądu i jakieś tutaj rozstrzygnięcia w tym 

zakresie. Całe szczęście, jak mówimy, że no nie jest to jakiś most albo obiekt, który nie 

można użytkować, bo no mieszkańcy by zostali po prostu odcięci od świata. Natomiast no 

procedury trwają. Staramy się dbać o tą drogę, na ile jest to możliwe, natomiast jakby to 

potwierdza się, że jakość wykonania praktycznie na całej, na całości jest niedostateczna  

i zapewnienie, czy też tutaj nawet wskazywanie przez wykonawcę, że na pewnym odcinku 

były złe uwarunkowania gruntowo – wodne. No jest nieprawdą, bo ta droga się rozwala 

również tam, gdzie jest dobre odwodnienie, dobre podłoże i na całości praktycznie. 

Oczywiście wynika to tylko z tego, że natężenie ruchu im bliżej końca tej drogi, bo ona jest 

przecież ślepą drogą. Im bliżej końca tej drogi, no tym mniejsze natężenie ruchu.  

No i w związku z tym jeszcze ta droga się utrzymuje a końcówkę i końcówki praktycznie nie 

ma, ale no będziemy informowali o dalszych rozstrzygnięciach w tym zakresie. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Wójtowi. Czy ktoś jeszcze? Kolega 

radny Tadeusz Brzeziński.  

Tadeusz Brzeziński – powiedział, ja chciałbym parę, w paru zdaniach wrócić do 

wczorajszego spotkania, w Związku Gmin z Krajny. Pan Ruta nam przedstawił sprawozdanie 

odnośnie właśnie działalności, odnośnie właśnie dystrybuowania tych worków i no tu były 

zdania, znaczy się tu tak powiem, mógł powiedzieć szczerze my z Bartkiem, tylko żeśmy 

zajęli jakieś stanowisko. Tutaj nie wiem, czy to tylko jest u nas jakiś tam problem z odbiorem, 

jeśli chodzi w ogóle pierwsze o odbiór tych śmieci, te worki tam po trzy dni u nas leżały i to 

była niejednokrotnie sytuacja taka jakieś dziwne zamieszanie, telefony od ludzi. Tutaj ze 

sprawozdania to w ogóle nie wynikało, jakby było w najlepszym porządku i no nie wiem 

muszą być też jakieś głosy w takim układzie od mieszkańców częściej, jeśli takie sytuacje 

istnieją, bo czy one są, czy wszystko jest wiadomo wszystkim, co się dzieje, to ja też nie 

jestem do końca przekonany. Także tutaj, tutaj prosiłbym też Was o to o przypilnowanie,  

bo na pewno w porównaniu do MZUK-u to jest nie jest tak jak było o. Są sytuacje też nawet 

takie powiem sporadyczne, że dość wcześnie przyjeżdżają, bo to o tym wczoraj nawet 

zapomniałem. No ale takie nawet incydenty też powinny być no zgłaszane. Przejeżdżała, ta 

śmieciarka i zabierała jakiś tam asortyment i to było dość wcześnie i ktoś tam o przez okno 

nie miał wystawione, ona pojechała dalej, ale tą samą drogą wracała nie? Wystawił śmieci, 

zdążył w międzyczasie itd. wracając ona pojechała i nawet się nie ten. No to incydentalne, ale 
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to już tak świadczy o takim trochę, no jadę widzę, przecież widział na pewno i wiedzą, co 

biorą nie? Od odnośnie worków i tej dystrybucji to też było nie wiem, dlatego też to mówię, 

bo Pan Wójt jest w zarządzie i tam będzie spotkanie dalej z no, z tym wykonawcą tych 

wszystkich i takie rzeczy trochę powinny być mi się wydaje, no zgłaszane i może nawet 

napiętnowane niekiedy, bo i te worki teraz odnośnie tych worków, no nie wiem, dla mnie, dla 

mnie ja jestem za tym, bo teraz nawet tam Pan Przewodniczący w rozmowie stwierdził,  

że może jest możliwość, jeśli ktoś chce kontener niech ma kontener, jeśli ktoś chce worki,  

to ma worki. Ja nie wiem, czy w tych samochodach a tego nie dopytałem, jest w każdym 

samochodzie jest to urządzenie do podnoszenia, bo może to jest problem, bo ja nie rozumię, 

dlaczego jest problem z kontenerem, że oni się upierają przy tych worach? Raz wydatek tam 

powtórzyłem, raz wydatek na tą, na ten. Jest on jeszcze na kółkach wyjedziesz na ten kosz  

i pozamiatane. Jak nikt go tam mechanicznie nie uszkodzi, to lata to służy. I nie generuje 

śmieci. Jaki ci może są różnej wielkości. Jak ci w jeden nie wejdzie, no musisz mieć dwa 

dajmy na to, no ale no tak no i dlatego tutaj chciałem też Waszej opinii i jak to jest u Was? 

Dziękuję. 

Adriana Opłatek – powiedziała, to będzie pewnie wiązało się z finansowaniem, czy to 

mieszkaniec będzie je finansował, czy spółka, bo ludzie pewnie jak mają kupić cztery 

śmietniki, no to będzie oburzenie od razu. Nie? Ale sukcesywnie ja bym to wdrażała jak 

najbardziej, no żeby.  

Ewa Mreła – powiedziała, jak mają dokupić worki, to chyba lepiej kupić raz.  

Tadeusz Brzeziński – powiedział, no właśnie. 

Ewa Mreła – powiedziała, no właśnie. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dobrze, czy jeszcze ktoś z Państwa? Proszę Panie Wójcie. 

Piotr Lach – powiedział, tutaj jakby też, no w kwestii uzupełnienia. Oczywiście, ja zawsze 

apeluję i no dobrze, że tutaj akurat, no ze strony naszych reprezentantów ta frekwencja na 

walnym zgromadzeniu jest no zadowalająca, chociaż to różnie też bywa. Bardzo często 

obserwujemy absencję różnych przedstawicieli. Natomiast te kluczowe decyzje dotyczące 

sposobu odbioru, stawek itd. są podejmowane przez walne zgromadzenie i tutaj no są to 

propozycje ze strony zarządu, tak jak mówiliśmy, wszystkie działania zmierzały do tego, żeby 

ograniczyć koszty i ograniczyć też horrendalne ilości worków, które były wydawane, to, że 

cały czas jeszcze można zresztą wykorzystywać MZUK-owskie worki i worki Novago. 

Celowo to mówię, że wiele jeszcze osób ma zapasy worków z MZUK-u z Novago.  



27 

 

To świadczy o tym, że tych worków poszło w teren, a te worki były wykorzystywane do 

wszystkiego i podejrzewam, że są jeszcze ogromne zapasy, gdzieś tam po poszczególnych 

gospodarstwach. Nadal można je wykorzystywać. Operator się na to zgadza, mimo że 

wcześniej było uzgodnione tak, że będzie to tylko do końca kwietnia więc te działania miały 

na celu m.in. racjonalne gospodarowanie workami. Oczywiście stało się, ja też pewne rzeczy 

zgłaszałem z własnych obserwacji. Też dostałem zupełnie pakiet worków nieodpowiadający 

specyfice, którą, którą realizuję. Dostałem rulon worków brązowych bio a mam zgłoszone 

kompostowanie od wielu lat. W związku z tym nie było to analizowane prawdopodobnie. 

Bardzo wiele przypadków było takich, że mieszkańcy dopiero po odebraniu śmieci 

zmieszanych pytali, gdzie są worki, a worki były na dnie tych kubłów, gdzie były na kubłów 

na zmieszane odpady. Sam mieszkam w takim miejscu, że dwa dwukrotnie nie były ode mnie 

odebrane śmieci, musiałem zgłaszać, zostało to natychmiast zrobione, zrealizowane. Koszty, 

kubły plastikowe na odpady oczywiście zakładamy, że dotyczy dotyczyłoby to posesji, które 

mają niewielkie ilości odpadów. Jeżeli chodzi o odpady bio to i tak no niestety 

prawdopodobnie worków brązowych się nie tak szybko nie pozbędziemy, bo w okresie letnim 

są to bardzo duże ilości i praktycznie o pojemnikach plastikowych no trudno tutaj mówić, 

więc głównie dotyczyłoby to pewnie szkła i plastiku pod warunkiem oczywiście, że 

nauczymy się racjonalnie postępować z tym plastikiem i będziemy łaskawie zgniatać butelki, 

które wrzucamy do tego, do tego worka i tak dalej. Oczywiście takie rozważania będą, no 

będziemy to rozważać.  Natomiast dobrze wiemy, że zaproponowanie jakiegoś rozwiązania 

musi dotyczyć całego sektora co najmniej, czyli wszystkich gmin tutaj wiejskich, a pewnie  

i w mieście również by się tak zdarzyło. W związku z tym no tutaj wybiórczo, że ktoś będzie 

chciał to tamto, pewnie trudno o tym mówić. Planujemy spotkanie z przedstawicielem 

operatora. Ja sam miałem na początku, jak zaczął system działać kilkakrotnie telefony  

z pytaniem, czy wszystko jest w porządku? Przedstawiliśmy nasze tutaj jakby, no 

spostrzeżenia. Operator sam wskazywał na to, że z tymi workami trzeba by było coś zrobić. 

Natomiast no my wskazujemy, że są to zapisy specyfikacji przetargowej i w związku  

z tym no każda zmiana warunków realizacji umowy w stosunku do ogłoszenia o przetargu, 

czyli tej specyfikacji przetargowej rodzi konsekwencje formalnoprawne. Zgłosi się inny 

operator i powie, że ja bym to zrobił w takim razie taniej, gdybym wiedział, że będzie tak,  

a nie inaczej, więc tutaj tak samo jak my w naszych zadaniach musimy przestrzegać tych 

zasad, tak samo związek musi. No mówię kolokwialnie brnąć i próbować rozwiązać 

organizacyjnie tą sytuację, z którą mamy do czynienia. Ja też wczoraj nawet 

zaproponowałem, żeby w takim razie, skoro w obszarach wiejskich bardzo dużo brązowych 
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worków nie jest wykorzystywanych, być może umożliwić wymianę po prostu tych worków. 

Idę z rulonem worków brązowych dostaje takie, jakie chce bez płacenia. Oddaję te brązowe,  

a one pewnie będą wykorzystane z powodzeniem w innym miejscu i to są rzeczy, które są, 

jakby do zrealizowania. Natomiast też tutaj zachęcam do tego, żeby zgłaszać. Można do nas 

zgłosić pewne nieprawidłowości lub bezpośrednio do Związku Gmin. Wiem, że te reakcje 

były natychmiastowe operatora i trzeba próbować dotrzeć ten system, żeby, te standardy były 

zadowalające. Oczywiście zdajemy sobie sprawę, że mówienie ciągle, powtarzanie, że mamy 

bardzo dobrą cenę, no nie satysfakcjonuje wszystkich, bo każdy by chciał poziom usług w tej 

cenie na dobrym poziomie. No i też do tego zmierzamy, żeby realizować i egzekwować od 

wykonawcy właściwy standard, także jak najbardziej informacje od Państwa w tym zakresie 

będą cenne i przekażemy je na najbliższym posiedzeniu myślę Zarządu, jeżeli dojdzie do 

spotkania z Prezesem Altvatera, to będziemy te informacje przekazywali. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Dziękuję bardzo Panu Wójtowi. Proszę Adriana Opłatek. 

Adriana Opłatek – powiedziała i ja jeszcze takie może jedno zdanie podsumowujące.  

Po zmianie właśnie odbiorcy śmieci jest o tyle lepiej, no nie wiem, czy Państwo z 

doświadczenia jako mieszkanka, no, że każdy każda śmieciarka odbiera inny, to jest 

zdecydowanie na plus, inny rodzaj śmieci, tak? Może musimy się wszyscy nauczyć tego, 

ponieważ bardzo szybko przyjeżdżają po te śmieci, dlatego z to jest początek. Muszą 

mieszkańcy wiedzieć, żeby to wystawić dzień wcześniej tak? I dlatego może są te sygnały, że 

nie zdążył itd. nie powie, że powie, że mu nie odebrali tak? No tam nie chcę tutaj spekulować, 

ale co największym dla mnie problemem jest to, że częściej, jakby się psuły te sprzęty i z tej 

Piły gorzej przyjechać. Znaczy no wiadomo od odwleka to się w czasie dzień, dwa i nie ma 

takiego przepływu informacji, że te śmietniki będą odebrane na drugi dzień czy trzeci, dlatego 

to jest ta informacja, że to stoi, że to nie jest odebrane, tak? Bo tutaj MZUK jakoś no Novago, 

że szybciej, płynniej to działało z racji tego, myślę, że kilometrów, dwa, że no pewnie mają 

zdecydowanie większy obszar tak do przejechania w czasie po prostu się nie wyrabiają, tak? 

Sławomir Czyżyk – powiedział, tak jest. Tu podzielam opinię koleżanki, ponieważ na każdy 

sort odbiera inna, inny, inny samochód i to jest naprawdę uporządkowane, ale tylko 

mankament jest taki, że niektórzy muszą wcześniej wstawać, bo do szóstej muszą, no to jest.  

Adriana Opłatek – powiedziała, tylko z drugiej strony ryzyko na wsi to dzień wcześniej 

koty, psy, nie? 
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Sławomir Czyżyk – powiedział, no dzień wcześniej wystawienie worków to się wiąże 

właśnie z tym, że koty, psy tam buszują. Ale myślę, że to się z biegiem czasu dopracuje. 

Tadeusz Brzeziński – powiedział, Ja bym chciał jeszcze jedno zdanie, bo jeśli chodzi o ten 

informator, ja nie wiem może albo wyjaśnijcie mi to, bo od jednej mieszczanki, dlatego ja o 

tej Łobżenicy tam wspomniałem, bo ja nie mam Facebooka. Na Facebooku jest ten fanpage, 

czy tak to się nazywa? Dobrze mówię? I to jest informator Związku Gmin Krajny? Czy tego 

informatora oni mogą też zamieścić informacje np. że no, bo wiadomo, że jak samochód się 

zepsuje to jest zrozumiałe i no nie przyjedzie no siłą rzeczy, ale teraz jak jest dajmy na to 

jakaś informacja, że tam będzie jutro, bo często, tu były mówię, że te u nas było, że trzy dni 

leżały śmieci. No to jest trochę nie ten i są ludzie właśnie, bo to ja wiem od którejś, że tam no 

obserwują na tym Facebooku, ta takie inne informacje i tam jedna czy druga, trzecia osoba 

gdzieś by to odczytała. No to następnym by tam gdzieś ten informacja by poszła nie? Dlatego 

ja to powiedziałem, że ta osoba zauważyła, że te informacje nie, że ludzie między sobą, tylko, 

że czy ze strony Krajny, czy ze strony operatora teraz nie wiem, że są informacje, że na 

przykład nie będzie w ten dzień jechał samochód, bo to grafik grafikiem, ale na Facebooku. 

Adriana Opłatek – powiedziała, tylko, że powiedzą, że przyjedzie jutro, a zdarza się, że stoją 

też trzy dni worki. I teraz nie wiesz, czy masz to zabrać i poczekać? Za trzy dni? 

Sławomir Czyżyk – powiedział, liczymy na Państwa sygnały. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos? Przypominam jeszcze o oświadczeniach majątkowych, bo już parę dni 

tylko zostało, kto jeszcze tego nie uczynił, to proszę to uczynić jeszcze do jutra. Skoro nie ma 

więcej chętnych do dyskusji Drodzy Państwo, proszę o spokój.  

- więcej głosów nie było 

 

Ad. 21 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk 

podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął LVII sesję Rady Gminy Złotów. 

Obrady zakończono o godz. 956 

 

   Protokołowała                                                                                Przewodniczący Rady 

Magdalena Borsich                                                                              Sławomir Czyżyk 


